
110 (3) 
2020

\\\    Podkowa Leśna 
– Mikołajkowe 
pompowanie s. 5

\\\    Michałowice  
– Troska  
o bioróżnorodność s. 6

\\\    Grodzisk Mazowiecki 
– Kładka  
już gotowa s. 3

\\\    Kraj 
– Fundusz Inwestycji 
Lojalnych? s. 4

\\\    Piastów  
– Blisko 2 miliony  
na drogi s. 2

P R U S Z K Ó W \\\ P I A S T Ó W \\\ B R W I N Ó W \\\ M I C H A Ł O W I C E \\\ N A D A R Z Y N \\\ R A S Z Y N

G R O D Z I S K  M A Z O W I E C K I  \\\ B A R A N Ó W  \\\ J A K T O R Ó W  \\\ P O D K O W A  L E Ś N A  \\\ M I L A N Ó W E K  \\\ Ż A B I A  W O L A

BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATÓW GRODZISKIEGO I PRUSZKOWSKIEGO 

16 GRUDNIA 2020

ISSN 2545-3440

\\\ KRAJ  

Po 10 latach zapadł wyrok  
w sprawie znęcania się  
nad karpiami w jednym  
z ursynowskich marketów. 
Zwierzęta nie miały czym 
oddychać.

P ostępowanie w sprawie sprzedaży 
karpi w sklepie E.Leclerc na Ursy-

nowie trwało od 2010 roku. Sprawa 
dotyczyła udokumentowanego nagra-
niem przetrzymywania karpi bez wody 
i pakowania ich do suchych worków fo-
liowych. Prowadząca adwokat Karolina 
Kuszlewicz po dwukrotnym umorzeniu 
sprawy doprowadziła do ponownego 
jej rozpatrzenia przez Sąd Najwyższy. 2 
grudnia 2020 roku zapadł wyrok skazu-
jący trzech oskarżonych o znęcanie się 
nad karpiami.

\\\   Karpie nie miały  
czym oddychać

Historia zaczęła się w 2009 roku, 
tuż przed świętami. Kapie leżały w ażu-
rowych skrzynkach, jeden na drugim, 
umierały. Pozbawione wody, nie mogły 
oddychać. Klienci wychodzili spokojnie, 
z siatkami zapełnionymi ledwo żywy-

mi rybami. Tak opisuje sprzedaż karpi 
Renata Markowska z fundacji Noga w 
Łapę, która nie przeszła obok tej sy-
tuacji obojętnie. Kobieta w 2010 roku 
złożyła do prokuratury zawiadomienie 
w sprawie znęcania się nad karpiami. Za 
materiał dowodowy posłużyło nagranie 
filmowe.

– Poprosiłam o rozmowę kierowni-
ka sklepu i próbowałam przekonać go, 
że przetrzymywanie żywych ryb w ażu-

rowych skrzynkach, jak ziemniaki, i pa-
kowanie ich do foliowych reklamówek 
jest nie tylko nieetyczne, ale i sprzeczne 
z prawem. Próbowałam go przekonać 
do przeorganizowania sposobu sprze-
daży. Na drugi dzień, kiedy nic się nie 
zmieniło, postanowiłam udokumento-
wać tę sprzedaż – opisuje sytuację Re-
nata Markowska na swoim Facebooku.

Wyrok za karpie

Sąd orzekł, że trzymanie i przenoszenie karpi bez wody narusza prawo  
o ochronie zwierząt 

Szczepienia personelu szpitali węzłowych powinny zakończyć się w lutym
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI, PRUSZKÓW  

Resort zdrowia ogłosił listę 509 szpitali, których personel  
zostanie zaszczepiony przeciwko COVID-19 w pierwszej 
kolejności. Na liście znalazły się placówki z Pruszkowa i Grodziska. 

Szpitale 
ze szczepionką 

P rzygotowane przez ministerstwo 
zestawienie to pierwszy krok w 

realizacji ogłoszonego w ubiegłym ty-

godniu programu szczepień. Program 
zakłada podział populacji kraju na 4 
grupy priorytetu szczepienia. dokończenie na str. 3
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\\\ PRUSZKÓW  

Przesunięcie terminu 
zakończenia prac na ulicy 
Działkowej w Pruszkowie.  
Finał inwestycji ma nastąpić  
w styczniu 2021 roku.

W połowie września ruszyła dłu-
go wyczekiwana przebudowa 

ul. Działkowej. Kierowcy narzekali na 
fatalny stan nawierzchni, ale przez 
lata w temacie niewiele się działo. W 
ubiegłym roku miasto wykonało pro-
jekt. Potem urzędnicy mogli zająć się 

wyłonieniem firmy, która zajmie się  
przebudową drogi. 4 sierpnia władze 
miasta podpisały umowę z wykonawcą 
inwestycji. Przedmiot zadania obejmuje 
budowę ul. Działkowej na odcinku od 
ul. Dębowej do tunelu pod torami PKP. 
Całkowity koszt inwestycji to 3,6 mln zł.

Jezdnia o szerokości 6,5-7 metrów, 
chodniki po obu stronach, asfaltowa 
ścieżka rowerowa, rondo na skrzyżowa-
niu z ul. Akacjową, wyniesione przejścia 
dla pieszych – takie zmiany czekają ul. 
Działkową. Finał prac przewidziano na 
koniec listopada. Wiadomo jednak, że 
plany to jedno, a rzeczywistość drugie. 

Tym razem na przeszkodzie stanęła 
pandemia koronawirusa. – Splot kil-
ku zewnętrznych okoliczności, w tym 
SARS-CoV-2 u części pracowników wy-
konawcy, i mamy niestety dwumiesięcz-
ne opóźnienie w realizacji inwestycji na 
ul. Działkowej – informuje Konrad Si-
piera, zastępca prezydenta Pruszkowa.

Władze miasta podpisały aneks do 
umowy z wykonawcą. Działkowa ma 
być gotowa do końca stycznia 2021 
roku. – Bardzo potrzebna miastu ulica 
zostanie oddana pod koniec stycznia. 
Szkoda nam tych 2 miesięcy opóźnienia, 
bo mieszkańcy na ul. Działkową czekają 
już w sumie kilkanaście lat. Mam na-
dzieję, że to wieloletnie oczekiwanie 
zrekompensuje nam wszystkim jakość 
wykonanej na początku nowego roku 
kolejnej miejskiej inwestycji – wyjaśnia 
Konrad Sipiera.

Artur Szpuda

Działkowa z opóźnieniem

Przebudowa ul. Działkowej

FO
T. 

UR
ZĄ

D 
M

IA
ST

A 
PR

US
ZK

OW
A

Finał prac przewidziano 
na koniec listopada. 

Wiadomo jednak,  
że plany to jedno,  

a rzeczywistość drugie

\\\ PIASTÓW  

Drogowe inwestycje  
w Piastowie. Działania 
obejmują ulice Uniwersytecką, 
S. Kostki oraz S. Okrzei.

R emonty dróg to jedno z kluczowych 
zadań w planach inwestycyjnych 

samorządów. Ważne jest stworzenie 
odpowiednich warunków dla kierow-
ców, ale także pieszych i cyklistów. Mia-
sto Piastów przeznaczyło w ostatnim 
czasie prawie 2 miliony złotych na prace 
drogowe. 

Blisko 440 tys. zł magistrat zainwe-
stował w przebudowę ul. Uniwersyte-
ckiej. Modernizacja dotyczy odcinka od 
ul. Licealnej do ul. B. Leśmiana. Jezdnia 
oraz zjazdy do posesji w kostce bruko-
wej betonowej o grubości 8 cm, odwod-
nienie, nowa kanalizacja deszczowa – to 
zmiany na tej ulicy. – W ramach nowej 
organizacji ruchu, mającej na celu po-
prawę bezpieczeństwa wszystkich 
uczestników ruchu drogowego, na ul. 

Uniwersyteckiej została wprowadzona 
strefa ruchu oraz ograniczenie prędko-
ści do 30 km/h – tłumaczą urzędnicy.

Ponad 1,1 mln zł kosztowała miasto 
rozbudowa ul. św. Stanisława Kostki. 
Chodzi o liczący 564 metry odcinek 
drogi. Roboty objęły budowę dwukie-
runkowej jezdni od skrzyżowania z al. 
Wojska Polskiego do skrzyżowania z ul. 
Hallera. Z kolei nitka jednokierunkowa 
powstała na kierunku zachodnim od 
al. Krakowskiej do ul. Hallera. Inwesty-
cja objęła również budowę chodników, 
zatok postojowych, zjazdów indywi-
dualnych, a także humusowanie oraz 
obsianie trawą niezagospodarowanej 
części pasa drogowego.

Wymiana nawierzchni na całej 
długości na nową z kostki brukowej 
betonowej to główna zmiana, która 
związana jest z inwestycją dotyczącą 
przebudowy ul. S. Okrzei. Ponadto, 
zakres obejmuje również wykonanie 
chodnika i nowych zjazdów. Koszt inwe-
stycji to ponad 347 tys. zł. – Z uwagi na 
bardzo złą widoczność na skrzyżowaniu 
z ul. J. Piłsudskiego i Lisa Kuli oraz w 
celu poprawy bezpieczeństwa wszyst-
kich uczestników ruchu drogowego, 
wykonana będzie droga bez przejazdu, 
tzw. ulica ślepa, zakończona placem do 
zawracania – prezentują piastowscy 
urzędnicy.

Artur Szpuda

Blisko 2 miliony na drogi

Ulica św. Stanisława Kostki
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Ponad 1,1 mln zł 
kosztowała miasto 

rozbudowa  
ul. św. Stanisława Kostki

\\\ RASZYN  

Do szkół i przedszkoli na 
terenie gminy Raszyn trafiły 
lampy przepływowe UV-C, które 
niszczą wirusy i bakterie.

M usimy dbać o swoje bezpieczeń-
stwo i zdrowie. Przede wszystkim 

każdy powinien pamiętać o regularnym 
myciu dłoni, dezynfekcji oraz utrzymy-
waniu dystansu społecznego. Istnieją 
również inne rozwiązania, które są 
przydatne w walce z koronawirusem. 
Oczyszczacze powietrza czy lampy 
przepływowe to narzędzia pozwalające 

na likwidację drobnoustrojów. Urządze-
nie wystarczy postawić w pomieszcze-
niu, podłączyć do prądu i uruchomić, 
aby oczyszczało powietrze. Lampy 
przepływowe pojawiają się w coraz 
większej ilości urzędów oraz miejsc, 
gdzie gromadzą się ludzie. Wszystko w 
trosce o dezynfekcję powietrza.

Gmina Raszyn dostarczyła do szkół 
i przedszkoli oraz świetlicy środowisko-
wej w Rybiu i ogniska wychowawczego 
w Jaworowej lampy przepływowe UV-C. 
– Lampy te są urządzeniem dezynfe-

kującym, które niszczy i dezaktywuje 
wszelkie mikroorganizmy takie jak wi-
rusy, bakterie, patogeny, grzyby czy roz-
tocza. Dezynfekcja przy pomocy lamp 
przepływowych jest skuteczną meto-
dą zapobiegania i eliminowania roz-
przestrzeniania się drobnoustrojów w 
przestrzeni użyteczności publicznej tj. 
w szkołach, przedszkolach i ośrodkach 
wsparcia dziennego – tłumaczy Andrzej 
Zaręba, wójt gminy Raszyn. – Wierzę, 
że takie zakupy to przede wszystkim 
inwestycje w bezpieczeństwo i zdro-
wie dzieci i młodzieży oraz kadry dy-
daktycznej i personelu tych placówek 
oświatowych – dodaje.

Artur Szpuda

Wirusobójcze 
lampy dla szkół

Lampy trafiły m.in. do szkół  
i przedszkoli
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„Wierzę, że takie  
zakupy to przede 

wszystkim inwestycje  
w bezpieczeństwo  
i zdrowie dzieci”

Burmistrz Miasta  Podkowa Leśna 
Informuje, że został sporządzony i wywieszony na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta 
Podkowa Leśna przy ul. Akacjowej 39/41 wykaz nieruchomości przeznaczonych  
do najmu w trybie bezprzetargowym (Zarządzenie Burmistrza Miasta Nr 142/2020  
z dnia 2.12.2020 r.).
Bliższych informacji udziela Referat Planowania i Rozwoju Miasta Urzędu Miasta  
Podkowa Leśna pok. 16, tel. 22 759-21-19 
Tekst Zarządzenia znajduje się na stronie internetowej Urzędu bip.podkowalesna.pl

\\\ ODBLASKOWA CHOINKA  
Milanowscy strażnicy miejscy ubrali świątecz-
ne drzewko i zachęcają mieszkańców, by... jak 
najszybciej je rozebrali.   
Święta za pasem. Kupujemy prezenty, rozglądamy 
się za choinką, szykujemy spis świątecznych po-
traw. Bożonarodzeniowa atmosfera zapanowała 
również w siedzibie milanowskiej straży miejskiej. 
Strażnicy już przygotowali świąteczne drzewko. Zamiast tradycyjnych bombek za-
wisły na niej jednak odblaski. To prezent dla mieszkańców, przygotowany w ramach 
akcji "Poczęstuj się odblaskiem – świeć przykładem". 
Odblaskowa choinka stała się już milanowską tradycją. Corocznie strażnicy miejscy 
wykorzystują ten moment, by przypomnieć mieszkańcom o bezpieczeństwie na 
drodze. To świetna okazja, by obdarować dużych i małych milanowian odblaskami, 
które poprawi ich widoczność na drodze. 
– Przyjdź i poczęstuj się odblaskiem – świeć przykładem! – zachęcają funkcjona-
riusze. 

\\\ MILANÓWEK
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI  

Remont kładki nad torami PKP 
dobiegł końca. Za kilka dni 
przeprawa zostanie oddana  
do użytku. 

S tan obiektu już od dawna wskazy-
wał na konieczność przeprowadze-

nia napraw. Mieszkańcy wielokrotnie 
skarżyli się na dziurawą nawierzchnię 
i zniszczone schody. We wrześniu spół-
ka PKP PLK, będąca zarządcą kładki, 
przystąpiła do remontu. W ramach 
modernizacji oczyszczono metalowe 
elementy konstrukcji i zabezpieczono 
je przed korozją. Pojawiła się także no-
wa nawierzchnia oraz antypoślizgowe 
schody. Prace dobiegły końca w pierw-
szych dniach grudnia. Po zakończeniu 
odbiorów technicznych przejście zosta-
nie otwarte dla mieszkańców. Planowo 
powinno to nastąpić 20 grudnia. 

To nie koniec zmian w tym miej-
scu. Zgodnie z zawartym jesienią br. 
porozumieniem, kładka zostanie teraz 
przekazana w zarząd miastu, które za-

mierza dobudować do kładki windę. 
Brak windy przy kładce to problem, 
który mieszkańcy znają od wielu lat. Ci, 
którzy mieszkają w Grodzisku dłużej, z 
pewnością pamiętają jeszcze tragarzy 
pomagających użytkownikom kładki w 
transporcie rowerów, bagaży czy wóz-
ków dziecięcych. Sytuacja częściowo 
uległa poprawie po oddaniu do użytku 
przejścia podziemnego. Tu jednak czę-
sto dochodzi do awarii wind, co znów 

stanowi poważną niedogodność dla 
osób z niepełnosprawnościami czy ro-
dziców z małymi dziećmi. 

Winda to jednak pieśń przyszłości. 
Zanim magistrat będzie mógł przystą-
pić do projektowania i budowy windy, 
muszą zostać dopełnione formalności 
związane z przekazaniem kładki przez 
PKP PLK. Na razie nie wiadomo, kiedy 
ma to nastąpić. 

Karolina Hofman

AKTUALNOŚCI

Kładka już gotowa 

Wykonawca m.in. zabezpieczył metalowe elementy konstrukcji przed korozją  
i wybudował nowe, antypoślizgowe stopnie
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Po dwukrotnym umorzeniu sprawy 
zajął się nią Sąd Najwyższy. Orzekł, że 
karp podlega ustawie o ochronie zwie-
rząt, a zachowanie, które narusza do-
brostan ryb, w szczególności trzymanie 
lub przenoszenie ich bez wody jest nie-
humanitarne. Ostatecznie sąd nie miał 
żadnych wątpliwości, że do cierpienia 
karpi dochodziło, a sprzedawcy dopuś-
cili się przestępstwa.

\\\   Przestroga na przyszłość
Obrońcy zwierząt chcieli, by wyrok 

miał charakter symboliczny i wycho-
wawczy. Podkreślali, że nie chodzi im 
o surową karę dla oskarżonych, ale o 
uznanie ich winy, aby było to przestrogą 
dla innych i zmieniło sposób traktowa-
nia karpi we wszystkich dużych koncer-

nach. Do czynów doszło w 2010 roku. 
Wówczas świadomość społeczna na 
temat cierpienia nie tylko ryb, ale zwie-
rząt w ogóle była dużo mniejsza, niż w 
tej chwili. Sędzia musiała wziąć to pod 
uwagę. Wymierzenie kary nie było więc 
łatwym zadaniem. Ostatecznie oskar-

żony kierownik działu rybnego został 
skazany na rok pozbawienia wolności 
w zawieszeniu na 2 lata. Pozostali męż-
czyźni, czyli dwaj sprzedający, zostali 
skazani na 10 miesięcy pozbawienia 
wolności w zawieszeniu na 2 lata.

Mamy grudzień, rusza sprzedaż 
karpia. Ten wyrok stanowi przełom i 
pokazuje zmieniającą się świadomość 
społeczeństwa w kwestii cierpienia 
zwierząt. Teraz jest już jasne, że nie 
można pakować żywych karpi do wor-
ków foliowych bez wody. Sprzedawcy 
powinni także zagwarantować rybom 
przestrzeń, która umożliwi im zacho-
wanie naturalnej pozycji ciała.

– Od dzisiaj nikt nie może powie-
dzieć, że "ryby głosu nie mają", bo 
właśnie ich głos został usłyszany. Mam 
nadzieję, że nasza wygrana ośmieli i 
zachęci inne osoby i organizacje do in-
terweniowania i podejmowania spraw 
o znęcanie się nad rybami i zwierzętami 
w ogóle. Kropla drąży skałę… – dodaje 
Renata Markowska.

Julia Januszyk 

Wyrok za karpie

Ten wyrok stanowi 
przełom i pokazuje 

zmieniającą się 
świadomość 

społeczeństwa w kwestii 
cierpienia zwierząt

Coraz częściej dowiadujemy się o za-
każeniu koronawirusem u znajomych 
lub któregoś ze współpracowników.  
Dla bezpieczeństwa swojego i swoich 
bliskich, warto sprawdzić czy nie jeste-
śmy zakażeni. Bardzo wiele osób bowiem 
przechodzi zakażenie bezobjawowo  
albo ma objawy przypominające zwyk- 
łe przeziębienie. Czasem stan zdrowia,  
brak czasu lub własnego transportu 
uniemożliwia wyjazd na test do punktu 
pobrań. Warto wiedzieć, że testy w kie-
runku SARS-CoV-2 możemy wykonać  
w bezpiecznych warunkach domowych. 

– Nasi ratownicy medyczni lub pielęg-
niarze mogą na miejscu wykonać wy-
mazowy test antygenowy, który w ciągu 
15 minut da odpowiedź czy jesteśmy 
zakażeni. U klienta wykonujemy też te-
sty kasetkowe na obecność przeciwciał. 
Możemy również pobrać wymaz do testu 
genetycznego RT-PCR, którego wynik pa-
cjent pozna w ciągu 1-2 dni – informuje 
Sławomir Maciąg z MetroMedica.

Pracownicy wykonujący testy za-
bezpieczeni są w jednorazową odzież 
ochronną, a ambulans jest ozonowa-
ny po każdym wyjeździe. Testowanie 
w miejscu pracy grupy narażonych  
na kontakt z osobą zakażoną pracow-
ników mogą również zamówić praco-
dawcy. W przypadku testowania więk- 

szej liczby osób cena jest niższa niż  
w przypadku wyjazdu do jednego pa-
cjenta. MetroMedica usługę testowania  
z dojazdem do klienta realizuje na tere- 
nie Warszawy i powiatów podwarszaw-
skich.

www.metromedica.pl
biuro@metromedica.pl

tel. 601 340 040

Nie zawsze mamy możliwość lub czas, by udać się  
do punktu wykonującego testy w kierunku zakażenia  
SARS-CoV-2. Rozwiązaniem może być pobranie testu  
w miejscu zamieszkania lub zakładzie pracy.

Testy na Covid-19 
w domu lub pracy

Specjalnie dla mieszkańców Piaseczna 
i okolic GASTRO SHOP & SERVICE udo-
stępnia funkcjonalną oraz sprzyjającą 
kreatywności przestrzeń co-workingową, 
w której można swobodnie pracować lub 
po prostu się spotkać.

Specjalnie dla osób, dla których pra-
ca w domu jest utrudnieniem. GASTRO 
SHOP & SERVICE to klimatyczne miejsce 
do pracy zdalnej, gdzie za jedyne 15zł za 
godzinę można wypełnić w spokoju swo-
je obowiązki włączając w cenę otwarty 
serwis napojów. 

Kawa, czekolada, herbata i wody mi-
neralne GRATIS.

Wifi oraz parking W CENIE.

Możliwość zamówienia przepysznej 
oryginalnej pizzy włoskiej na telefon  
w sąsiednim Lunch Story (gwarantowana 
dostawa w 15 min).

Zachęcamy do zakupu unikatowych 
kaw JACOBS i PIAZZA DORO, aroma-
tycznych herbat PICKWIC Professio-
nal i PICKWIC SLOW TEA oraz oliwy  
z oliwek extra virgin w bardzo dobrych 
cenach. 

W swojej ofercie mamy również eks-
presy do kaw ziarnistych, kapsułkowych 
oraz system CAFITESSE.

*Zachowujemy wszystkie obowiązują-
ce zasady bezpieczeństwa.

Prosimy o wcześniejszą 
rezerwację miejsc w naszym 

GASTRO SHOP & SERVICE, 
Puławska 38 w Piasecznie! 

Godziny otwarcia: 
od poniedziałku do piątku 9:00-17:00

tel. 535 111 602
e-mail: sprzedaz@cafitesse.pl

www.cafitesse.pl

Innowacyjne miejsce spotkań i nowoczesna przestrzeń  
co-workingowa z pyszną kawą, czekoladą, herbatą i wodą 
mineralną w formie open baru. 

GASTRO 
SHOP & SERVICE

dokończenie 
ze str. 1

\\\ URZĘDOWY PACZKOMAT  
Pruszkowskie starostwo uruchamia usługę InPost Urząd 24. Pod siedzibą urzędu stanął specjalny paczkomat.   
Nowa usługa ma służyć bezpiecznej komunikacji z urzędem w czasach pandemii. W ten sposób załatwimy sprawy wymagające 
wymiany tradycyjnych dokumentów, jak np. rejestracja pojazdu czy wydanie dowodu rejestracyjnego. Aby załatwić sprawę, 
wystarczy wejść na stronę www.inpost.pl/urzedy24, wypełnić formularz i zanieść dokumenty do wybranego przez siebie pacz-
komatu na terenie miasta. Dokumenty od urzędu można odbierać z paczkomatu, który znajduje się przy wejściu do starostwa.

\\\ PRUSZKÓW
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Jesienna pula środków 
z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych trafiła  
w zdecydowanej większości  
do samorządów,  
w których władzę 
sprawują przedstawiciele 
Prawa i Sprawiedliwości. 
Samorządowcy oskarżają 
obóz rządzący o przydzielanie 
pieniędzy według partyjnej 
przynależności. 

R ząd rozstrzygnął niedawno kon-
kurs, w ramach którego samorzą-

dy mogły ubiegać się o dotacje z RFIL. 
To druga część środków na pomoc w 
walce ze skutkami pandemii. W pierw-
szej transzy rozdysponowano 6 mld zł, 
a podział środków był uzależniony od 
algorytmu. Drugi etap przyznawania 
środków przebiega w systemie konkur-
sowym – samorządy składają wnioski, 
które następnie rozpatruje komisja. W 
skład komisji wchodzą przedstawiciele 
szefa rządu i trzech ministerstw. Właś-
nie ogłoszono wyniki pierwszej części 
konkursu, w której przyznano dofinan-
sowania w łącznej kwocie 4,35 mld zł. 

Już krótko po ogłoszeniu naboru 
wniosków część samorządowców kry-
tykowała sposób organizacji konkursu 
za zbyt ogólne i niejasne kryteria. Po-
jawiały się obawy, że środki będą przy-
dzielane uznaniowo. Krytyka nasiliła się 
po ogłoszeniu wyników. Okazuje się bo-
wiem, że na samym Mazowszu spośród 
21 powiatów, do których trafią rządowe 
środki, w 17 władzę sprawują samo-
rządowcy związani z partią rządzącą. 
Podobnie wygląda sytuacja również w 
innych częściach kraju. 

\\\   Wątpliwe kryteria
Wyniki konkursu wywołały obu-

rzenie włodarzy pominiętych samorzą-
dów. W piątek odbyła się poświęcona tej 
kwestii konferencja prasowa z udziałem 
wiceprezydenta Warszawy Michała Ol-
szewskiego, wójta Nadarzyna Dariusza 
Zwolińskiego i burmistrza Piaseczna 
Daniela Putkiewicza. 

W swojej wypowiedzi Zwoliński 
wyraźnie dał do zrozumienia, jakie – 
jego zdaniem – były faktyczne kryteria 
wyboru beneficjentów konkursu. 

– To, co najbardziej bulwersuje nas, 
samorządowców, to przede wszyst-
kim brak jasnych, twardych kryteriów 
do oceny wniosków, jakie samorządy 

składały w ramach Funduszu Inwestycji 
Lojalnych... przepraszam... Lokalnych – 
mówił wójt Nadarzyna. – Właściwie je-
dynym kryterium były słowa premiera, 
który mówił, że te inwestycje powinny 
być ważne dla mieszkańców. Ja sobie nie 
wyobrażam, żeby jakikolwiek samorząd 
w kraju realizował inwestycję nieważną. 
Taka sytuacja braku jasnych, czytelnych 
kryteriów zdarzyła się chyba po raz 
pierwszy i to dało komisji konkurso-
wej całkowitą dowolność w ocenie tych 
wniosków. 

Wśród złożonych przez gminę Na-
darzyn wniosków znalazł się m.in. pro-
jekt budowy nowego ośrodka zdrowia 
z oddziałem dla osób z ostrymi zabu-
rzeniami oddechowymi. – To projekt na 
prawie 25 mln zł i ten projekt również 
nie znalazł uznania u naszych władz. Nie 
wiem, co jeszcze trzeba zrobić, żeby w 
dobie kryzysu z funduszu z tarczy an-
tycovidowej otrzymać środki – mówił 
dalej Dariusz Zwoliński. 

\\\   „To hipokryzja”
– Te kryteria, brak punktacji, brak 

rankingu, powodują, że mamy istotne 

podejrzenia co do sposobu dystrybucji 
tych środków – wtórował Zwolińskie-
mu Daniel Putkiewicz, burmistrz gminy 
Piaseczno, która również nie otrzymała 
dofinansowania na żaden z siedmiu zło-
żonych w konkursie wniosków. – Jeżeli 
nie dostają ich samorządy uważane być 
może za zamożne, jak duże miasta czy 
gminy wianuszka podwarszawskiego, 
to wystarczy wskazać, ze nasi mieszkań-
cy tak samo chorują i mają takie same 
problemy związane ze zwalczaniem epi-
demii, jak wszyscy inni – mówił Putkie-
wicz. – Na 21 powiatów, które dostały 
dofinansowanie, przypadkowo pewnie 
w 17 z nich rządzą ekipy związane z 
partią rządzącą. Jeśli tak jest rzeczywi-
ście i to było to kryterium, które było 
decydujące, to chciałbym tu wskazać 
pewną hipokryzję. Przy podziale środ-
ków unijnych prosimy, żeby nie zwracać 
uwagi na poglądy i politykę wewnętrz-
ną, natomiast na szczeblu krajowym 
rząd dystrybuuje środki zwracając uwa-
gę na to, jakie mamy poglądy polityczne. 

Z kolei wiceprezydent stolicy zwró-
cił uwagę, że sposób przydzielania fun-
duszy jest próbą podzielenia samorzą-
dowców. – Irytuje nas to, że ta władza 
nie tylko chce nas skłócić, ale też po-
kazać palcem tych, którzy są nielojalni 
wobec Prawa i Sprawiedliwości. Rzeczy-
wiście, można by było ukuć nazwę tego 
funduszu, że jest to Rządowy Fundusz 
Inwestycji dla Lojalnych – podsumował 
Michał Olszewski. 

Spośród złożonych przez samo-
rządy gmin powiatów grodziskiego i 
pruszkowskiego, środki z programu 
otrzymają dwie – Żabia Wola (2 mln 
zł na rozbudowę OSP Żelechów) oraz 
Raszyn (2 mln na budowę OSP w Da-
widach i 3 mln zł na budowę żłobka). 

Wkrótce ma ruszyć nabór do ko-
lejnej części konkursu. Tym razem do 
podziału będzie nieco ponad 1,5 mld zł. 

Karolina Hofman

Fundusz Inwestycji Lojalnych?

Podczas wspólnej konferencji samorządowcy skrytykowali wątpliwe kryteria 
rządowego konkursu
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI  

Policjanci i funkcjonariusze 
Straży Granicznej przeszukali 
posesję mężczyzny 
podejrzewanego o handel 
częściami pochodzącymi  
z kradzionych samochodów.  
Na miejscu znaleźli składowisko 
„fantów".

W spólna akcja mundurowych to 
owoc śledztwa prowadzonego 

przez policjantów z komendy Praga 
Południe. Funkcjonariuszom udało 
się ustalić możliwą lokalizację "dziu-
pli", w której dochodziło do sprzedaży 
kradzionych części. Trop prowadził na 
teren powiatu grodziskiego. Gdy tylko 
potwierdzono adres, rozpoczęła się 
wspólna akcja funkcjonariuszy komen-
dy południowopraskiej, grodziskich 
kryminalnych i Nadbużańskiego Od-
działu Straży Granicznej. Przeszukanie 
terenu potwierdziło przypuszczenia 
policjantów. Na miejscu znaleziono 
składowisko części samochodowych. 
Elementy karoserii, silniki, skrzynie bie-
gów i inne pochodziły ze skradzionych 
pojazdów. "Fanty" zabezpieczono do 
dalszych badań. – Na posesji policjanci 

zatrzymali 35-letniego mężczyznę, do 
którego należały wszystkie przedmio-
ty. Podczas dotychczasowych spraw-
dzeń policjanci z grodziskiej komendy 
potwierdzili, że co najmniej 30 z nich 
pochodzi z kradzieży i kradzieży z wła-
maniami popełnionych, głównie na 
terenie Warszawy, ale także w innych 
miejscach w kraju i za granicą – infor-
muje rzeczniczka grodziskiej komendy 
asp. szt. Katarzyna Zych. 

35-latek usłyszał już zarzut paser-
stwa. Grozi mu do 5 lat pozbawienia 
wolności. 

Karolina Hofman 

Paser zatrzymany 

Znalezione przez policjantów części 
pochodziły z kradzieży dokonanych  
w Polsce i za granicą

FO
T. 

KP
P 

GR
OD

ZI
SK

 M
AZ

. 

Personel medyczny znalazł się w pierw-
szej z tych grup i będzie zaszczepiony w 
tzw. etapie zerowym. Ministerialna lista 
obejmuje tzw. szpitale węzłowe, które 
zaszczepią nie tylko własny personel, 
ale również pracowników innych jedno-
stek, w tym przychodni czy aptek. 

Na liście znajdują się dwa szpita-
le z naszego regionu. Chodzi o Szpital 
Zachodni w Grodzisku Mazowieckim 
i Szpital na Wrzesinie w Pruszkowie. 
Teraz placówki mają czas do niedzieli 
20 grudnia, by zebrać dane osób, które 
otrzymają szczepionki w etapie zero-
wym. Nie znamy jeszcze dokładnych 
terminów szczepień, jednak minister 
Adam Niedzielski zapowiedział, że etap 
zerowy powinien zakończyć się w lu-
tym. W następnej kolejności szczepionki 
otrzymają pracownicy i pensjonariusze 
domów opieki, seniorzy (od najstar-
szych) oraz służby mundurowe. Trzeci 

etap obejmie szczepienia kluczowych 
grup zawodowych, w tym nauczycieli 
czy pracowników transportu zbioro-
wego. Ostatni etap zakłada powszechne 
szczepienia dorosłej populacji. 

Programy szczepień przeciwko 
COVID-19 już rozpoczęto w niektórych 
krajach, m.in. w Wielkiej Brytanii i USA. 
Podobnie jak w przypadku Polski, tam 
również w pierwszej kolejności do 
szczepienia jest kwalifikowany perso-
nel medyczny. 

Podczas poniedziałkowej konfe-
rencji szef resortu zapowiedział także, 
że będzie rekomendował przedłużenie 
obowiązujących obostrzeń. Chce, aby 
obecny reżim został podtrzymany do 
17 stycznia, a więc do końca ferii zimo-
wych. Swoją rekomendację argumento-
wał obawą przed wystąpieniem trzeciej 
fali zachorowań. 

Karolina Hofman

Szpitale 
ze szczepionką 

„To, co najbardziej 
bulwersuje nas, 

samorządowców,  
to przede wszystkim 

brak jasnych, twardych 
kryteriów do oceny 

wniosków, jakie 
samorządy składały 
w ramach Funduszu 

Inwestycji Lojalnych... 
przepraszam... 

Lokalnych”

dokończenie ze str. 1
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Rząd zapowiada doświetlenie 
wszystkich przejść dla pieszych 
na drogach krajowych.

W Sejmie trwają obecnie prace 
nad nowelizacją Prawa o ruchu 

drogowym. Zaproponowane przez rząd 
zmiany mają służyć poprawie bezpie-
czeństwa wszystkich uczestników ru-
chu, ze szczególnym naciskiem na pie-
szych. Wśród propozycji znalazło się 

między innymi ograniczenie prędkości 
w terenie zabudowanym do 50 km/h 
również w nocy czy zakaz korzystania 
przez pieszych z telefonów komórko-
wych podczas przechodzenia przez 
przejścia dla pieszych czy torowiska.

Rafał Weber, sekretarz stanu w Mi-
nisterstwie Infrastruktury, podkreślił 

jednak, że zmiany w prawie to tylko 
jeden z czterech filarów całościowego 
programu poprawy bezpieczeństwa na 
drogach. W sumie w ciągu najbliższych 
czterech lat rząd zamierza na ten cel 
przeznaczyć 2,5 mld zł, a akcja informa-
cyjna i uświadamiająca ma pochłonąć 
30 mln zł. 

W ramach programu Bezpieczna 
Infrastruktura rząd zamierza finanso-
wać budowę bezpiecznych przejść dla 
pieszych, ścieżek rowerowych, chodni-
ków, zatoczek autobusowych i separa-

torów ruchu na drogach krajowych. A 
pierwszym krokiem do poprawy bez-
pieczeństwa pieszych ma być masowe 
doświetlenie przejść dla pieszych. Rafał 
Weber zapowiedział, że doświetlenie 
wszystkich przejść na drogach krajo-
wych ma nastąpić do końca 2021 r. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Doświetlą 
wszystkie przejścia

Specjalne lampy mają się pojawić obok wszystkich przejść dla pieszych  
na drogach krajowych

\\\ PODKOWA LEŚNA  

Drugi pumptrack w Podkowie 
już gotowy. Tor został oficjalnie 
otwarty 6 grudnia. 

O twarty latem "duży" tor od po-
czątku istnienia cieszy się dużym 

zainteresowaniem podkowiańskiej 
młodzieży. Teraz, zgodnie z zapowie-
dziami magistratu, otwarto drugi, prze-
znaczony dla młodszych użytkowników. 
Tor jest krótszy i łatwiejszy, stworzono 
go z myślą o dzieciach w wieku 3-6 lat. 

To nie koniec nowości na placu przy 
ul. Brwinowskiej 30. Do użytku oddano 
również skilltrack, czyli tor z rampami i 
belkami balansowymi, służący do szli-
fowania umiejętności akrobatycznych. 
Na terenie okalającym tory pojawiły 
się również nowe nasadzenia zieleni 
oraz mała architektura – ławki, kosze 
na śmieci etc. 

Oficjalne otwarcie nowych atrakcji 
nastąpiło w mikołajki. Choć sezon rowe-
rowy raczej należy uznać za zakończony, 

chłodna aura nie odstraszyła chętnych 
do przetestowania torów. – Mikołaj-
kowe otwarcie torów przyciągnęło na 
Brwinowską 30 wielu amatorów ak-
tywności i ruchu na świeżym powietrzu. 
Swoich sił próbują tutaj mali i duzi, ama-
torzy i profesjonaliści. To miejsce do-
skonałe dla każdego – mówią urzędnicy  
z podkowiańskiego magistratu. 

Wykonawcą drugiego toru jest fir-
ma MKL-BUD z Warszawy, która zrea-
lizowała już wcześniej budowę dużego 
pumptracka. Budowa torów i przestrze-
ni rekreacyjnej oraz zagospodarowa-
nie terenu wokół obiektów kosztowały 
łącznie niecałe 500 tys. zł. 

Karolina Hofman

Mikołajkowe pompowanie

Nowy tor powstał z myślą o najmłodszych użytkownikach

URZĄD GMINY MICHAŁOWICE  Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1,  Michałowice, tel. (22) 350 91 91, www.michalowice.pl

P R O M O C J A

\\\ ZMIANA ORGANIZACJI RUCHU  
Ważna informacja dla kierowców z Pruszkowa. 18 grudnia zostanie zmieniona organizacja ruchu na skrzyżowaniu 
ul. Pogodnej z ul. Polną.  
Na drodze zawsze trzeba zachowywać ostrożność i zwracać uwagę na znaki. Nie da się jednak ukryć, że kierowcy często 
jeżdżą na pamięć. Pewne nawyki wchodzą w krew, stają się przyzwyczajeniem. Trzeba przede wszystkim pamiętać o kwestii 
bezpieczeństwa na drodze.
Szykują się zmiany dla kierowców z Pruszkowa. 9 grudnia w ciągu ul. Polnej pojawiła się tablica informująca o zmianie pierw-
szeństwa na skrzyżowaniu ul. Pogodnej  i ul. Polnej. Nowa organizacja ruchu zacznie obowiązywać 18 grudnia. – Do Urzędu 
Miasta wpływało sporo wniosków o zmianę pierwszeństwa. Zmiana była potrzebna, ale w związku z planami budowy ronda 
czekaliśmy do zakończenia inwestycji – informuje zastępca prezydenta Pruszkowa Konrad Sipiera.
Na wspomnianym skrzyżowaniu dojdzie do zmiany pierwszeństwa. Pogodna będzie drogą z pierwszeństwem, zaś Polna stanie 
się podporządkowaną. – Prosimy o zachowanie szczególnej ostrożność po wprowadzeniu nowej organizacji ruchu – apelują 
urzędnicy.

\\\ PRUSZKÓW
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Grudzień, czas kupowania 
prezentów i przygotowań  
do świąt. Moment wyboru 
choinki. Sztuczna czy 
prawdziwa? Jaka jest najlepsza 
według Lasów Państwowych?

B oże Narodzenie zbliża się wielki-
mi krokami – niebawem staniemy 

przed wyborem świątecznego drzewka. 

Zwyczaj ten wbrew pozorom wcale nie 
jest aż taki stary. Początkowo domy na-
szych przodków zdobiły tylko gałęzie 
drzew iglastych, mające odstraszać złe 
duchy. Samo strojenie choinki zado-

mowiło się na stałe w naszej tradycji 
dopiero w latach dwudziestych XX wie-
ku. Obecnie iglaste drzewko to symbol 
odradzającego się życia. Jaki typ choinki 
wybrać, podpowiadają Lasy Państwo-
we.

– Coraz więcej osób wraca do kupna 
drzewka naturalnego, a zwolenników 
plastikowych drzewek ubywa. Żywa 
choinka, to przecież nie tylko zapach 
i klimat w domu. To dowód na po-
szanowanie dla środowiska, przecież 
drewno to surowiec biodegradowalny i 
całkowicie odnawialny – informują Lasy 
Państwowe

\\\   Sztuczna nie taka  
ekologiczna 

Główną zaletą sztucznej choinki 
jest to, że może służyć przez kilka lat i 
nie wymaga sprzątania. To oszczędność 
czasu i pieniędzy. Co więcej, niektóre 
plastikowe choinki wyglądem bardzo 
przypominają żywą roślinę. To jednak 
koniec zalet sztucznego drzewka. Po-
czątkowo uważano je za ekologiczne, 
ich zakup miał chronić lasy przed wy-
cinką. Jednak to fałszywe przekonanie. 
Sam proces produkcji takiej choinki 
jest bardzo szkodliwy, najczęściej do 

jej powstania używa się ropy naftowej i 
chemikaliów toksycznych dla środowi-
ska. To sprawia, że drzewko nie podle-
ga recyklingowi i rozkłada się setki lat. 
Nie trzeba już dodawać, że ten wybór 
pozbawi nasz dom aromatycznego za-
pachu lasu.

\\\   Prawdziwa ścięta  
czy w donicy?

Prawdziwa choinka to chyba naj-
popularniejsze rozwiązanie w polskim 
domu i również wybór najbardziej przy-
jazny dla środowiska. Często ścinane 
drzewka są wyselekcjonowane z leś-
nych szkółek, te o słabszej kondycji i tak 
nie przetrwałyby kolejnych lat. Niektóre 
ścinane są ze względu na potrzebę prze-
rzedzenia młodego lasu, a pozostałe po-
chodzą ze specjalnych plantacji drze-
wek bożonarodzeniowych. Po świętach 
nie zanieczyszczają środowiska, gdyż 
przetwarza się je np. na nawóz orga-
niczny. Do wyboru przeważnie mamy 
świerki, sosny i jodły. Te pierwsze są 
najbardziej aromatyczne.

– Choinki są hodowane na specjal-
nych leśnych plantacjach – to miejsca, 

w których lasu z różnych względów być 
nie może (np. pod liniami wysokiego 
napięcia). Część choinek wycinana jest 
w ramach koniecznego ze względów 
hodowlanych przerzedzania młodego 
pokolenia lasu – podkreślają na stronie 
Lasy Państwowe

Dobrą alternatywą dla osób z włas-
nym ogrodem jest drzewko iglaste w 
donicy. Na wiosnę możemy przesadzić 
je do gruntu. Należy jednak pamiętać o 
jego regularnym podlewaniu. Warun-
kiem przyjęcia się choinki jest dobry 
stan korzeni, nie mogą być poobcinane.

\\\   Co po świętach? 
Opcji jest kilka. Po Bożym Narodze-

niu drzewko bezpiecznie można wyrzu-
cić na kompost. Czasem ogłaszane są 
również zbiórki choinek, by przekazać 
je do spalenia w elektrociepłowni. Nie-
które ogrody zoologiczne także zbierają 
świąteczne drzewka i wykorzystują je 
jako żywność dla zwierząt, a z innych 
tworzy się ekologiczny nawóz. 

Jak widać, każda z opcji ma swoje 
wady i zalety. Warto dobrze je rozwa-
żyć, nim świąteczne drzewko zagości w 
naszym domu. 

Julia Januszyk

Choinka sztuczna 
czy prawdziwa? 

\\\ MICHAŁOWICE  

„Tu nie grabimy liści!” – takie 
tabliczki pojawiły się na terenie 
gminy Michałowice. Powód: 
troska o zwierzęta i glebę.

K ażdy właściciel ogrodu zdaje sobie 
sprawę, że jesienią trzeba w nim 

wykonać wiele prac porządkowych. 
Zwłaszcza w przypadku, gdy na tere-
nie naszej posesji rosną drzewa. Liście 

opadają, a ich ilość sprawia, że niejedno-
krotnie załamujemy ręce. Nie pozostaje 
nic innego, jak wyposażyć się w grabie, 
worek bądź taczki i przystąpić do pra-
cy. Również w przestrzeni publicznej 
obecny jest ten problem. Nadmiar li-
ści widać na chodnikach, parkach, na 
terenach szkół, urzędów czy terenów 
sportowych. Krótko mówiąc – nadszedł 
czas na porządki.

W gminie Michałowice można 
spotkać tabliczki „Tu nie grabimy liści!”. 
Zawisły one w parku w Regułach oraz 
alei Starych Lip w Komorowie. W tych 
miejscach jesienią gmina nie zajęła się 
uprzątnięciem liści. Nie wynika to z za-
niedbania, lecz przemyślanego działa-
nia. – Dzięki temu dajemy schronienie 
zwierzętom i owadom oraz chronimy 
glebę – tłumaczą urzędnicy.

Warto pamiętać o naszych mniej-
szych przyjaciołach. – Niezgrabione 
liście są pokarmem i schronieniem dla 
wielu zwierząt i owadów.  Pomogą prze-

zimować np. jeżom, a wiosną rozłożą się  
i użyźnią w tych miejscach glebę. To już 
kolejne działanie w naszej gminie chro-
niące środowisko naturalne i otaczającą  
nas przyrodę – wyjaśniają urzędnicy z 
Michałowic.

Należy wspomnieć, że na początku 
grudnia gmina przeprowadziła zabiegi 
mulczowania i rewitalizacji gleby przy 
Alei Starych Lip w Komorowie. To krok 
w stronę wzmocnienia drzew, a także 
poprawy bezpieczeństwa właścicieli 
posesji i użytkowników drogi.

Artur Szpuda

Troska o bioróżnorodność

Liście są schronieniem dla zwierząt

FO
T. 

UR
ZĄ

D 
GM

IN
Y 

M
IC

HA
ŁO

W
IC

E

Niezgrabione liście 
pomogą przezimować 

np. jeżom, a wiosną 
rozłożą się  i użyźnią  

w tych miejscach glebę

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI  

Samorządy powoli kończą 
prace nad projektami 
przyszłorocznych budżetów. 
Sprawdziliśmy, jak wygląda 
plan dochodów i wydatków 
Grodziska na 2021 r. 

W zaprezentowanym przez bur-
mistrza Grzegorza Benedykciń-

skiego projekcie przewidziano dochody 
w wysokości niespełna 387,5 mln zł. 
Po stronie wydatków widnieje kwota 
405,3 mln zł. To daje deficyt w wysoko-
ści blisko 18 milionów złotych. Braku-
jące środki mają pochodzić z kredytów 
i pożyczek. Po stronie dochodów naj-
większy kawałek budżetowego "tortu" 
to subwencje i dotacje, z których gmina 
ma otrzymać nieco ponad 147 mln zł. 
Ponadto tradycyjnie głównymi źród-

łami dochodów będą podatki lokalne 
oraz PIT i CIT. 

Po stronie wydatków niezmiennie 
najwięcej, bo aż jedną trzecią środków 
zaplanowanych w ramach wydatków 
bieżących, pochłonie oświata. Utrzyma-
nie szkół, przedszkoli i żłobków będzie 
kosztować blisko 105 mln zł. Niewiele 
mniej, bo 100 mln zł, gmina przeznaczy 
na ochronę zdrowia i pomoc społeczną. 
Z tej puli 67 mln zł pochłonie świadcze-
nie 500+. 

Rzecz jasna, najbardziej interesu-
jące informacje znajdziemy w rubryce 
wydatków inwestycyjnych. Tu naj-
większą pulę przeznaczono na budowę 
Centrum Aktywizacji i Integracji Spo-
łecznej – 24 mln zł. Kolejną istotną in-
westycją zaplanowaną na przyszły rok 
jest budowa kilku gminnych ulic, w tym 
Przemysłowej, Bankowej, Żwirowej, 
Akwarelowej, Śląskiej, Floriańskiej, To-

polowej, Marylskiego czy Godebskiego. 
Remont i budowa dróg ma pochłonąć 
15 mln zł. Trzecim pod względem wy-
datków projektem jest budowa nowej 
siedziby Urzędu Gminy na tyłach wil-
li Niespodzianka. Ważną pozycją jest 
również budowa szkoły w Szczęsnem, 
na którą zaplanowano w przyszłorocz-
nym budżecie 6 milionów zł. Ponadto 
w projekcie budżetu zapisano budowę 
parkingu P+R na ul. Traugutta (1,45 mln 

zł) czy budowę nowej strażnicy dla gro-
dziskiej OSP (2 mln zł). Gmina planuje 
również zainwestować w infrastrukturę 
rowerową i transport zbiorowy. Zakup 
autobusów elektrycznych, przebudowa 
skrzyżowań pod wymagania komunika-
cji miejskiej, budowa ścieżki rowerowej 
wzdłuż ul. Osowieckiej oraz bazy ro-
werowe na ulicach Teligi, Osowieckiej i 
Okrężnej mają łącznie kosztować ponad 
6,5 mln zł. 400 tys. zł pochłonie moder-
nizacja boiska piłkarskiego przy al. Mo-
kronoskich. Remont ma również przejść 
hala sportowa przy ul. Westfala – tu 
koszt ma wynieść pół miliona złotych. 

Projekt budżetu zostanie poddany 
pod głosowanie na sesji Rady Miejskiej 
w poniedziałek 21 grudnia. 

Tekst i zdjęcie Karolina Hofman

18 milionów deficytu

Największą inwestycją będzie powstające już Centrum Aktywizacji i Integracji 
Społecznej

Po stronie wydatków 
niezmiennie najwięcej, 

bo aż jedną trzecią 
środków zaplanowanych 

w ramach wydatków 
bieżących, pochłonie 

oświata

Coraz więcej osób 
wraca do kupna 

drzewka naturalnego, 
a zwolenników 
plastikowych  

drzewek ubywa
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 OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO
z dnia 16 grudnia 2020 r.

w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne- 
go dla części wsi Radonie w rejonie ul. Gogola i ul. Centralnej w Gminie Grodzisk Mazowiecki, 
który będzie sporządzany na podstawie uchwały Nr 391/2020 Rady Miejskiej w Grodzisku 
Mazowiecki z dnia 30 września 2020 r.

Na podstawie art. 17 pkt. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (tj. Dz. U. z 2020 r. poz. 293 z późn. zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską  
w Grodzisku Mazowieckim w dniu 30 września 2020 r. uchwały Nr 391/2020 w sprawie przystąpienia  
do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Radonie 
w rejonie ul. Gogola i ul. Centralnej w Gminie Grodzisk Mazowiecki.
Planem objęto działki ew. nr 36/18 i 36/20.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionych dokumentów. Wnioski do planu 
należy składać na piśmie do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego w terminie do dnia 7 stycznia 
2021 r. Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię i adres Wnioskodawcy, przedmiot wniosku oraz 
oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. 

Zgodnie z art. 39 ust.1 pkt. 1 i 2 w związku z art. 46 pkt. 1 i art. 51 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t. j. Dz. U. z 2020 r. poz.283 z późn. zm.) zwanej 
dalej „ustawą”, zawiadamiam, że Gmina Grodzisk Mazowiecki przystępuje do postępowania w sprawie 
oceny oddziaływania na środowisko skutków realizacji ww. planu, obejmującego w szczególności 
sporządzenie prognozy oddziaływania na środowisko do miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego.

Dokumentacja spraw wyłożona jest do wglądu w Wydziale Planowania Przestrzennego Urzędu 
Miasta i Gminy Grodzisk Mazowiecki w pokoju nr 9 i można zapoznać się z nią w godzinach pracy Urzędu. 
Uchwała Nr 391/2020 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 30 września 2020 r. udostępniona 
jest również na stronie internetowej gminy bip.grodzisk.pl – Prawo lokalne – Uchwały Rady Miejskiej 
– Kadencja VIII – Rok 2020 – Sesja nr 27 z dnia 30  września 2020 r.

Stosownie do przepisów art. 39 ust. 1 pkt. 3 i 4 i art. 40 „ustawy”, zainteresowani w terminie do dnia 
7 stycznia 2021 r. mogą wnosić wnioski. Wnioski na piśmie należy składać w kancelarii Urzędu Miasta  
i gminy Grodzisk Mazowiecki, pocztą na adres 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 32a, ustnie 
do protokołu w Wydziale Planowania Przestrzennego Urzędu Miasta i Gminy Grodzisk Mazowiecki 
lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: pawel.dabrowski@grodzisk.pl.  
Wniosek powinien zawierać imię, nazwisko lub nazwę jednostki organizacyjnej i adres wnioskodawcy, 
przedmiot wniosku oraz oznaczenia nieruchomości, której wniosek dotyczy.

Zgodnie z art. 41 „ustawy” wnioski wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. 
Stosownie do przepisów art. 39 ust. 1 pkt. 5 ”ustawy”, organem właściwym do rozpatrzenia złożonych 

wniosków jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
Zgodnie z art 1 ust. 1 pkt 11 oraz art 7 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

rozstrzygnięcie wniosków przez Burmistrza Grodziska Mazowieckiego, z zachowaniem przepisów 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 
ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych 
RODO), zostanie zamieszczone na stronie internetowej http://grodzisk.pl/polityka-prywatności.

z up. Burmistrza z-ca burmistrza Piotr Galiński

Starosta Pruszkowski zawiadamia, że na urzędowej tablicy ogłoszeń zostało wywieszone 
ogłoszenie o zamiarze ograniczenia w drodze decyzji, sposobu korzystania z nieruchomości 
gruntowej położonej w Konstancinie-Jeziornej, oznaczonej w ewidencji gruntów i budyn- 
ków jako działka nr ew. 9/1 z obrębu 02-01, dla przedsięwzięcia polegającego na założeniu  
i przeprowadzeniu sieci kablowej niskiego napięcia wraz ze złączem kablowym.

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) zawiadamiam, że dnia 
08.12.2020 r. została wydana decyzja nr 12/2020 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
obejmującej budowę dróg gminnych ul. Nowoinżynierskiej i ul. Elektrycznej w Pruszkowie 
na działkach nr ew.: 89/6 (89/20, 89/21), 89/17 (89/22, 89/23), 89/18 (89/24, 89/25), 89/19 (89/26, 
89/27), 89/8 (89/28, 89/29), 89/9 (89/30, 89/31), 89/10 (89/32, 89/33), 89/11 (89/34, 89/35), 89/12 
(89/36, 89/37), 89/13 (89/38, 89/39), 89/14 (89/40, 89/41), 89/15 (89/42, 89/43), 89/16 (89/44, 89/45), 
90 (90/3, 90/4, 90/5), 91 (91/3, 91/4, 91/5), 193/2, 193/6, 205 (205/3, 205/4, 205/5), 206 (206/1, 206/2), 
140/1, 168/6, 207, 193/5, 204/5, 208/4, 1 obr. 16 w Pruszkowie.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, w nawiasie numery działek po podziale. Numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji: 
obręb 0016 w Pruszkowie: działki nr ew.: 89/20 (działka powstała z podziału działki 89/6), 89/22 
(działka powstała z podziału działki 89/17), 89/24 (działka powstała z podziału działki 89/18), 89/26 
(działka powstała z podziału działki 89/19), 89/28 (działka powstała z podziału działki 89/8), 89/30 
(działka powstała z podziału działki 89/9), 89/32 (działka powstała z podziału działki 89/10), 89/34 
(działka powstała z podziału działki 89/11), 89/36 (działka powstała z podziału działki 89/12), 89/38 
(działka powstała z podziału działki 89/13), 89/40 (działka powstała z podziału działki 89/14), 89/42 
(działka powstała z podziału działki 89/15), 89/44 (działka powstała z podziału działki 89/16), 90/4 
(działka powstała z podziału działki 90), 91/4 (działka powstała z podziału działki 91), 193/2, 193/6, 
205/3(działka powstała z podziału działki 205), 206/1 (działka powstała z podziału działki 206).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
obręb 0016 w Pruszkowie: działki nr ew.: 140/1, 168/6, 205/4 (działka powstała z podziału działki 205), 
206/2 (działka powstała z podziału działki 206), 207, 193/5, 204/5, 208/4.
Działka stanowiąca teren wód płynących, wymagająca zajęcia na czas realizacji inwestycji:
obręb 0016 w Pruszkowie: działka nr ew. 1
Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z decyzją w godzinach pracy urzędu: poniedziałek 
8:00-18:00, wtorek ÷ piątek 8:00-16:00, w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie, 
ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, pokój nr 104 (I piętro), tel.: 22 738-15-62.

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Przetarg dotyczy niezabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę ew. nr  
113/2, w obrębie 02, o powierzchni 0,0980 ha objętą księgą wieczystą KW Nr WA1P/00131007/3,  
położoną w Piastowie przy ul. Radosnej.
Nieruchomość została przeznaczona do zbycia Zarządzeniem Nr 134/2020  Burmistrza Miasta  
Piastowa z dnia 28 września 2020 r.
Cena wywoławcza netto wynosi: 420 000,00 zł (słownie złotych: czterysta dwadzieścia tysięcy  
i 00/100). Do ceny uzyskanej w wyniku przetargu może zostać doliczony 23% podatek VAT,  
w przypadku gdy w dniu podpisania aktu notarialnego zbycia nieruchomości będzie obowiązywał  
Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego.
Przetarg odbędzie się w dniu 20 stycznia 2021 r., o godzinie 10.00, w sali obrad Rady Miejskiej  
w Piastowie, pok. nr 7, w budynku MOSiR przy ul. Tysiąclecia 1.
Wysokość wadium 42 000 zł (słownie złotych: czterdzieści dwa tysiące)
Ogłoszenie o przetargu wywieszone jest na tablicy ogłoszeń przy budynku Urzędu Miejskiego  
w Piastowie, przy ul. 11 Listopada 8 oraz opublikowane na stronie internetowej Urzędu Miejskiego  
w Piastowie www.piastow.pl i w BIP-ie.
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Zespole ds. Geodezji i Gospodarki 
Gruntami Urzędu Miejskiego w Piastowie ul. 11-go Listopada 8, klatka A, pok. 6, tel. 22 770–52–53.

Wyciąg z ogłoszenia Burmistrza Miasta Piastowa  
o pierwszym przetargu

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

SZUKAM PRACY 

Sprzątanie tel. 880 255 904

Opieka 24h/dobę 604400244

DAM PRACĘ 

Poszukiwana opiekunka do dzieci  
(8, 15 lat): nienormowany czas pracy, 
prawo jazdy, czasami konieczność  
pozostania na noc, pomoc w odrabianiu 
lekcji, prowadzenie domu.  
Oferowana jest stała pensja. Mile  
widziana emerytowana nauczycielka.  
Telefon kontaktowy: 660539403, 
509685111 

Modesto s.c. poszukuje pracowników  
na st. montażysta zabudowy  
na samochodach dostawczych.  
Kontakt: info@modesto-polska.com

Solid Security Sp. z o.o. poszukuje  
pracowników ochrony na osiedle  
mieszkaniowe w Walendowie,  
tel. 695-804-224

Solid Security Sp. z o.o. poszukuje  
Pracowników ochrony na obiekt  
handlowy w Piasecznie, tel. 693-604-625

Pracownik fizyczny, magazyn,  
rusztowania, prawo jazdy kat. B,  
Piaseczno. Tel. 501 289 817

Serwis Renault i Dacia w Konstancinie 
zatrudni mechanika samochodowego. 
Tel. 519 376 670            

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki, 
Tel.604 489 255 www.purterm.pl  

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR TEL.723 533 233

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214   

SPRZEDAM  

Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 22 727-07-00   

KUPIĘ  

Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

AUTO-MOTO KUPIĘ

SKUP AUT NAJWYŻSZE CENY 503901642  

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 1/2 bliźniaka w Pruszkowie 
Tel. 605 582 227   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 

Domek drewniany 45 m2 w Grójcu,  
tel. 692 349 218               

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Naprawa protez, Piaseczno,  
ul. Pelikanów 4a lok. 17 tel. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

TOWARZYSKIE  
Biuro Carina zaprasza samotnych  
Tel. 42 687 08 10

Zamów ogłoszenie 
DROBNE

tel. 786 202 066
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